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UVraag 1: 
Waarom is de gemiddelde afstand niet door de gemeenteraad beslist? 
 
De raad heeft in 2015 de nota Scenariokeuze vastgesteld, waarin een gemiddelde brengafstand 
van 250 meter binnen stedelijk gebied  is vastgelegd.  
 
 
UVraag 2: 
Waarom is de afvalstoffen verordening niet gewijzigd zoals in de gemeenteraad is besloten? De pas 
gewijzigde verordening is zonder tussenkomst van de raad ter inzage gelegd; hoe kan dat? 
 
De voorbereiding van raadsbesluiten is een bevoegdheid van het college. Vaststelling van de 
verordening gebeurt door de raad en wel op 19 december 2017. 
 
 
UVraag 3: 
Wanneer komt de reactienota? 
 
De nota van antwoord v.w.b het plaatsingsplan en het Uitvoeringsbesluit worden vastgesteld na 
besluitvorming in de raad op 19 december 2017.  Dit gebeurt in de collegevergadering van 9 
januari 2018. Dan zal het college tevens het plaatsingsplan en het Uitvoeringsbesluit vaststellen. 
De nota van antwoord v.w.b. de Afvalstoffenverordening is op 28 november jl. door het college 
vastgesteld.  
 
 
 
UVraag 4: 
blz 7: grafiek -> is de grote kostenverhoging wel uw bedoeling? 
CBS-informatie: van de afvalheffing houdt de gemeente jaarlijks € 18 per inwoner over, in 
rekening brengen inflatie 1,2% terwijl deze nihil is => permanente stijging belastingdruk (blz 12).  
 
Wij delen uw beeld niet. De afvalstoffenheffing mag niet meer dam kostendekkend zijn. Bewoners 
betalen sinds de invoering van diftar gemiddeld steeds minder afvalstoffenheffing. De opbrengsten 
aan afvalstoffenheffing is tussen 2012 en 2016 gedaald van € 9.661.209,47 naar € 7.639.990,47. 
Een gemiddeld huishouden betaalt in 2016 bijna € 60,- minder aan afvalstoffenheffing t.o.v. voor 
de invoering van diftar (1 januari 2012).  
 
 
 
UVraag 5: 
Waarom zoveel focus op huishoudelijk afval? Productie van afval in NL: 20% door de huishoudens, 
waarvan veel minder dan de helft restafval. De overige 80% wordt door het bedrijfsleven 
geproduceerd. 
 
De gemeente heeft een wettelijke taak m.b.t huishoudelijk restafval, vastgelegd in de Wet 
milieubeheer. Dit geldt niet voor bedrijfsafval.  
 
 
UVraag 6: 
Met de geldende afvalstoffenverordening, gedateerd 1 januari 2015, hoe moet je de toelichtingen 
omgaan? Bijv. afstand perceel tot clusterplaats <75 meter, waarbij de raad max. 125 kan toestaan 
(nu zelfs 250 mtr); wat is de waarde van de verordening dan? 
 
De toelichting heeft geen juridische werking.  Tot en met november 2008 waren de maximale 
brengafstanden vastgelegd in de ministeriële regeling ‘voorwaarden inzamelen huishoudelijke 
afvalstoffen nab9ij elk perceel’. Sindsdien wordt het regelen van de locatie van inzamelen in 
beginsel overgelaten aan het college.  



 
UVraag 7 

Waar blijven de zienswijzen? 
 
De reactie op de zienswijzen worden verwerkt in de nota van antwoord. Voorafgaand aan de 
politieke markt van 6 december ontvangt de raad een document, dat ingaat op de diverse 
ingekomen zienswijzen. Voorafgaand aan de politieke markt is er voor raadsleden de mogelijkheid 
om daarover tijdens een technisch beraad vragen over te stellen aan de betrokken ambtenaren.  
Zie verder ons antwoord op vraag 3 
 
 
UVraag 8: 
Wat gebeurt met de plastic zakken waarin het afval moet worden aangeboden? Het produceren van 
plastic kost energie, bij gebruik grijze container geen extra plastic nodig. 
 
Deze plastic zakken zijn restafval en worden verbrand. Daarbij willen wij aantekenen dat ook in de 
huidige situatie veel burgers hun afval in vuilniszakken in de grijze container deponeren. Uit 
ervaringscijfers in Rova-gemeenten blijkt bovendien dat omgekeerd inzamelen leidt tot minder 
restafval.  
 
 
 
UVraag 9: 
Kan iemand in de bijstand de extra kosten voor afval wel betalen? 
 
Voor inwoners die hun afval aanbieden op ondergrondse containers zijn er geen extra kosten. Als 
afval goed gescheiden wordt dan dalen de kosten. Zoals aangegeven bij vraag 4 is een gemiddeld 
huishouden sinds de invoering van diftar bijna € 60,- minder kwijt aan afvalstoffenheffing. 
 
 
 
UVraag 10: 
De kostprijs wordt door Twente Milieu bepaald, college is volgend. Willen wij dat de kostprijzen op 
deze wijze bij de burgers terechtkomen? 
 
De hoogte van de afvalstoffenheffing wordt jaarlijks vastgesteld door uw raad.  
 
 
 
 
UVraag 11: 
Wat gebeurt met alle zienswijzen en de inhoud ervan? Graag integraal behandelen in de 
afvalmonitor. 
 
Zie ons antwoord op vraag 3 en vraag 7. 
 
 
 
 
UVraag 12: 
Is het gefaseerd aanbieden van steeds stukjes uitvoering een bijdrage aan het uit te voeren beleid? 
Wat is de visie van het college op het programma in relatie tot afvalverbranding versus cradle-to-
cradle van Twence? Hebben wij een visie om te kijken wat wij daarmee willen, als het niet 
doorgaat? 
 
 
Het besluit van uw raad uit 2015 om te kiezen voor omgekeerd inzamelen is het integrale 
beleidskader. Dit besluit wordt door het college uitgevoerd. Uw raad wordt periodiek over de 
voortgang geïnformeerd.  
 
 
UVraag 13: 



Wat moeten inwoners betalen bij aanvraag zorgcontainer? Blijft dat de oude prijs? 
 
Voor inwoners die in aanmerking komen voor de zorgcontainer blijft het tarief uit 2017 gelden.  Zie 
onze aanbiedingsbrief bij de 1P

e
P afvalmonitor 2017 (2179743). 

 
 
 
UVraag 14: 
Waardoor ontstaat de plotselinge stijging in hoeveelheid aangeleverd afval in mei 2017? 
 
Dit hangt samen met de inname van de grijze container in die maand. De laatste lediging van de 
grijze container was kosteloos voor de burger. 
 
 
UVraag 15: 
Zorgcontainers: hoe bepalen we nu en straks wie een zorgcontainer krijgt?  
 
Het college regelt dit in een beleidsregel. Voor een zorgcontainer komen in aanmerking bewoners 
die niet zelf of met behulp van hun omgeving hun afval naar een ondergrondse container kunnen 
brengen en veel afval hebben.  
 
 
UVraag 16: 
Landelijk doel: 50 kg/pp/jaar. Hoe behalen we het gestelde doel nu de grijze container op verzoek 
gehandhaafd blijft? 
 
Dit is voor ons een punt van aandacht. Zoals in het raadsbesluit van 2015 aangegeven verwachten 
wij met omgekeerd inzamelen onder de 100 kg per inwoner te komen. Voor het bereiken van de 
doelstellingen van afvalloos Twente (50 kg) zijn aanvullende inspanningen nodig.  
Op basis van ervaringscijfers in de Rova-gemeenten verwachten wij dat bewoners die ervoor 
kiezen om de grijze container te behouden meer afval produceren dan bewoners die overstappen 
op omgekeerd inzamelen.   
Wij zullen de effecten van de flexibele invoering van omgekeerd inzamelen tijdens het eerste jaar 
samen met het Kennispunt Twente evalueren. 
 
UVraag 17: 
Bijzettingen verontrustend: hoe wil het college dat terugdringen? 
 
Wij delen uw zorg op dit punt. Wij betreuren het dat een deel van onze inwoners afval niet op de 
juiste manier aanbiedt. Wij zetten diverse instrumenten in om bijzettingen en zwerfafval tegen te 
gaan:  
 

- Vergroten pakkans o.m. door gerichte inzet van Stadstoezicht bij hotspots. Dit onderwerp 
komt terug in het handhavingsplan 2018 (actiepunt E 1P

e
P afvalmonitor 2017). 

- Dagelijkse rond van SWB en Twente Milieu gericht op het zo snel mogelijk verwijderen van 
bijplaatsingen rondom ondergrondse containers en milieu-eilanden 

- Met voorlichting en projecten proberen wij het gedrag van onze inwoners positief te 
beïnvloeden.  Dit doen we samen met onze partners in de stad, bijv Welbions. 

- In 2018 gaat Gildebor in de Hengelose Es een pilot uitvoeren gericht op een integrale 
aanpak van netheid. 

 
 
UVraag 18: 
Openingstijden milieupark: is daarover al iets bekend? (weekends, schoolvakanties) 
 
We zijn in gesprek met Twente Milieu over een verruiming van de openingstijden. Zoals 
aangegeven in de 1P

e
P afvalmonitor informeren wij uw raad hier in het eerste kwartaal van 2018 

nader over.  
 
UVraag 19: 
Wat is de stand van zaken met betrekking tot project recycle- en restore Wegtersweg? 
 



De gemeente is bezig met een haalbaarheidsonderzoek naar de realisatie van een recycle & restore 
functie bij de ingang van het milieupark. Zoals aangegeven in de 1P

e
P afvalmonitor 2017 informeren 

wij uw raad hier in het 2P

e
P kwartaal van 2018 nader over. 

 
 
UVraag 20: 
Welke ervaringen worden binnengehaald met betrekking tot het omgekeerd inzamelen? Wat heeft 
dat in de mentaliteit veranderd? 
 
Wij monitoren de invoering van omgekeerd inzamelen en komen hier in de afvalmonitor die wij 
tweemaal per jaar aan uw raad aanbieden op terug.  Ook betrekken wij de ervaringen van andere 
gemeenten bij de invoering van omgekeerd inzamelen in onze stad.  
 
 
 
UVraag 21: 
Welke strategie te volgen met betrekking tot dumpen/verminderen bijzettingen, anders dan 
napluizen vh afval op persoonlijke informatie? 
 
Zie ons antwoord op vraag 17. 
 
 
UVraag 22: 
Wat zijn de ervaringen van inwoners die de container hebben ingeleverd icm het wegbreng-
gedrag? 
 
 
Het omgekeerd inzamelen is nog slechts in enkele wijken ingevoerd.  Het is nog te vroeg om hier 
uitspraken over te kunnen doen. Vanzelfsprekend monitoren wij de ontwikkelingen en berichten uw 
raad hier met de afvalmonitor tweemaal per jaar over. Dit onderwerp komt terug in het onderzoek 
dat wij door het Kennispunt Twente laten uitvoeren.  
 
 
UVraag 23: 
Wat zijn de kosten met betrekking tot bijplaatsingen en dumping? Aftrekken van gebruik grijze 
container? 
 
Zie onderstaande tabel:  
 

Jaar Totale kosten  
2011 € 105.809 
2012 € 107.708 
2013 € 148.006 
2014 € 189.000 
2015 € 195.606 
2016 € 264.038 
2017  € 259.000 (schatting) 
 

 
 
UVraag 24: 
Milieupark: verruiming openingstijden: status? 
 
Zie ons antwoord op vraag 18. 
 
 
UVraag 25: 
Kan de wethouder de risico's en (extra) kosten van het hybride systeem ten opzichte van het 'oude 
systeem' kwantificeren?  
 



Voor het antwoord op deze vraag verwijzen wij u naar de bijlage (rekenvoorbeeld) bij de stukken 
t.b.v. de politieke markt van 22 november jl. (2179743).  
 
 
UVraag 26: 
Wat is er de oorzaak van dat de afhandeling van het aantal meldingen openbare ruimte met 
betrekking tot dumping en bijzettingen langer op zich heeft laten wachten dan beloofd? Hoe gaat 
het college dit oplossen? 
 
Dit vergt een nadere analyse. Wij komen hier in de eerste afvalmonitor 2018 op terug.  
 
 
UVraag 27: 
Werkt de wirwar aan systemen niet onnodig kostprijsverhogend, waarmee we ons doel 
voorbijschieten? 
 
Dit is inherent aan de keuze om naast omgekeerd inzamelen bewoners de keuzemogelijkheid te 
bieden de grijze container te behouden.  
 
 
UVraag 28: 
Wanneer verwerking zienswijzen? Wanneer definitieve locaties OGC's?  
 
Zie ons antwoord op vraag 3 en vraag 7. 
 
 
UVraag 29: 
Nul-meting: wat is de invloed van het omgekeerd inzamelen op het zwerfafval? 
 
Het omgekeerd inzamelen is nog slechts kort en in enkele wijken ingevoerd. Het is nog te vroeg 
om hier uitspraken over te kunnen doen. Vanzelfsprekend monitoren wij de ontwikkelingen en 
berichten uw raad hier met de afvalmonitor tweemaal per jaar over. 
 
 
UN.a.v. opmerkingen m.b.t vervuiling containers 
 
Vervuiling verpakkingsafval  
Wij constateren dat In het aangeleverde verpakkingsafval van de Twentse gemeenten bij Attero in 
toenemende mate vervuiling wordt aangetroffen. Voor alle Twentse gemeenten samen gaat het 
ongeveer om 25% vervuiling. 
 
Deze vervuiling is te onderscheiden in 
UOnbewuste vervuilingU: producten waarvan voor bewoners niet duidelijk is dat het geen 
verpakkingsafval is .  
en 
UBewuste vervuilingU: afval dat bewust gedumpt wordt, zoals vloerkleden, balken, zwembadjes, oude 
BBQ’s,  fijn restafvalzakken, etc.  Dit is in verhouding tot verpakkingen zwaar afval en heeft grote 
invloed op het totale gewicht en dus op het afkeurpercentage en/of het sorteerrendement. 
 
 
Vervuiling textiel 
Het Goed constateert een toename vervuiling in de textielcontainers. Hierbij moet wel opgemerkt 
worden dat er in het Textielsorteercentrum van Het Goed geen onderscheid wordt gemaakt tussen 
textiel afkomstig uit Hengelo en textiel afkomstig uit Enschede.  
 


